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Una v/bella novetat…de la societat a la universitat. Aula Magna de la Facultat de 
Medicina-UdL, Lleida, 26 de març. 
 
METGES I DOCENTS DEBATEN EL FUTUR DE L’ESPECIALITAT DE MEDICINA FAMILIAR 
I COMUNITÀRIA DINS LA UNIVERSITAT  
 
Els nou pla d’estudis de la Facultat de Medicina de la UdL és dels millors de l’Estat 
quant a la inclusió al pregrau de la medicina de família 
 
 
Uns seixanta metges de família, residents o estudiants de medicina es trobaran dijous 26 
de març  a l’Aula Magna de la Facultat de Medicina de la Universitat de Lleida (UdL). El 
motiu, assistir a la Jornada “Una v/bella novetat...de la societat a la universitat”, que 
organitzen la vocalia de Lleida de la Societat Catalana de Medicina Familiar i Comunitària 
(CAMFiC) i la UdL. El joc de lletres del títol de la Jornada al·ludeix a la 
“bella”/”vella” (en el sentit de positiva i llargament esperada) novetat que 
suposarà la inclusió de la medicina familiar i comunitària al programa d’estudis 
de les facultats de medicina. Una antiga aspiració de tot el col·lectiu de metges de 
família. 
 
La idea de fer la Jornada va sorgir dels actes de celebració del 25è aniversari de la CAMFIC, 
on es va decidir l'organització de Jornades d'aquest tipus en les ciutats catalanes on hi ha 
Facultats de Medicina. La trobada té un triple objectiu: denunciar la poca presència de 
la Medicina de Família a les Universitats catalanes, reivindicar que amb els nous 
plans d'estudis s’acabi aquest greuge i donar a conèixer l'especialitat als 
estudiants de Medicina. 
 
Precisament, un vídeo que es projectarà a la Jornada farà palesa, a través d’entrevistes 
fetes a estudiants de la UdL, la poca informació que tenen els estudiants de 
Medicina sobre l’especialitat de medicina familiar i comunitària, ja que no se’ls 
acostuma a informar sobre aquesta sortida professional durant la carrera (malgrat que 
més del 40% dels llicenciats de medicina acabaran exercint en el àmbit de 
l’atenció primària). 
 
La Jornada s’articularà al voltant de dues taules. A la primera,  Oriol Yuguero, regidor 
de l'Ajuntament de Lleida que vol fer Medicina de Família en el MIR, explicarà perquè 
ha escollit aquesta especialitat i donarà el seu parer sobre la formació i la 
informació que ha rebut al respecte durant els seus estudis. Per la seva part, el 
degà, Joan Ribera, comentarà els canvis al Pla d'estudis de la Facultat de 
Medicina de Lleida, i opinarà sobre la figura del Doctorat en Medicina de Família (figura 
imprescindible per entrar a la Universitat). Finalment, Eduard Peñascal, metge de família 
i professor associat de la Facultat, parlarà de com està la situació a Europa, on la MF 
té un paper molt més important dins la carrera universitària, i acabarà comentant 
les habilitats i competències específiques que el Metge de Família pot aportar a l'estudiant 
de medicina.  
 
La 2ona taula presentarà la opinió que té un metge digestòleg de l'Hospital Universitari 
Arnau de Vilanova –Josep M. Casanova- sobre la Medicina de Família, després de 25 
anys formant especialistes de MF al seu hospital. D’altra banda, Manuel Sarmiento, 
resident de 4rt any, donarà la seva opinió sobre l'especialitat que està a punt 
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d'acabar, i Inés Cruz, també metgessa de Família i responsable de l'Unitat de Recerca 
d'Atenció Primària, parlarà de la recerca a l'AP, així com de les dificultats per portar-la a 
terme en l'actual sistema, que prima la recerca hospitalària i dificulta la de Primària. Inés 
Cruz també destacarà la importància que tindria canviar aquest fet. 
 
El nou Pla d'Estudis de la Facultat de Medicina de Lleida contempla una assignatura 
anual obligatòria de 6 ECTS (crèdits europeus), que corresponen a 150 hores de formació, 
que es dirà Comunicació i Medicina Comunitària, i també una altra assignatura optativa de 
6 ECTS que es dirà Medicina de Família. Els estudiants de 6è curs fan durant el rotatori una 
estada de un mes pels CAP. En opinió de Josep Maria Sagrera, vicepresident de CAMFiC i 
participant a la Jornada “és un pla d'estudis molt bo per a la MF, i que poques 
universitats espanyoles, per no dir cap, superen”. 
 
A la Jornada de dijous hi seran a la taula inaugural el director de Serveis Territorials de 
Salut a Lleida, Sebastián Barranco, i la presidenta del Col·legi de Metges de Lleida, Rosa 
Pérez, entre d’altres personalitats. 
 
Per consultar el programa de la Jornada, 
http://www.camfic.org/formacio/docs/2009/Diptic_Anto_Lleida.pdf
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